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  P R O T O K Ó Ł 

Nr 34 
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7 marca 2024 roku odbyło się 34. posiedzenie Prezydium Wojewódzkiej Rady Dialogu 

Społecznego w Poznaniu. Otwarcia dokonał Przewodniczący WRDS Pan Marek Woźniak 

Marszałek Województwa Wielkopolskiego, który powitał uczestników spotkania – członków 

Prezydium. 

Pan Przewodniczący przedstawiając porządek obrad, zaproponował by uzupełnić go  

o projekt uchwały ws. ustalenia regulaminu WRDS w Poznaniu oraz o pismo, które wpłynęło 

od Ogólnopolskiego Porozumienia Związków Zawodowych ws. sytuacji w Polskiej Grupie 

Zbrojeniowej. Program został zaakceptowany. Następnie zasugerował, by wszystkie 

omówione wcześniej uchwały, tj.: 

-  w sprawie: składu prezydium Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego w Poznaniu IX 

kadencji, 

- w sprawie: zmiany Uchwały nr 28/2022 w sprawie powołania Zespołu ds. zmian w prawie 

pracy i wypracowania rozwiązań na czas kryzysu,  

- w sprawie: zmiany Uchwały nr 4/2016 w sprawie powołania Zespołu problemowego ds. 

ochrony zdrowia Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego w Poznaniu 

(oraz wspomnianą wcześniej), 

- w sprawie: zmiany Uchwały nr 16/19 w sprawie ustalenia Regulaminu Wojewódzkiej Rady 

Dialogu Społecznego w Poznaniu,  

podjąć w trybie głosowania korespondencyjnego, ponieważ są to kwestie o charakterze 

formalnym nie wymagające procedowania na posiedzeniu plenarnym.  

/Członkowie Prezydium przyjęli uzupełniony porządek obrad oraz wyrazili zgodę na 

przegłosowanie ww. uchwał w formie elektronicznej/ 

Następnie Pan Przewodniczący nawiązał do posiedzenia plenarnego WRDS zaplanowanego 

na 22 marca br. i zaproponował temat: edukacja w kontekście aktualnych wyzwań  

i planowanych reform, który zaprezentowany zostałby przez odpowiednich ekspertów, 

prelegentów w następujących aspektach: rola psychologa dziecięcego, kierunki zmian  

w oświacie - wyzwania dla kształcenia ogólnego, praktyczne aspekty realizacji kształcenia 

zawodowego, zadania domowe  „za” czy „przeciw” oraz pokoje ciszy w szkołach. Zaproszenia 

wysłane zostały do Ministerstwa Edukacji Narodowej, Kuratorium Oświaty w Poznaniu, 

Fundacji Rozwoju Systemu Edukacji, Instytutu Badań Edukacyjnych oraz Okręgowej Komisji 

Egzaminacyjnej w Poznaniu. 

Drugim tematem byłby projekt uchwały ws. Planu Działań na Rzecz Zatrudnienia  

w Województwie Wielkopolskim na 2024 rok, który przedstawi Pani Barbara Kwapiszewska 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Poznaniu.  

Ostatnim tematem mogłaby być obecna sytuacja wielkopolskich zakładów wchodzących  

w skład Polskiej Grupy Zbrojeniowej. 

Pani Hanna Czerniak – Ogólnopolskie Porozumienie Związków Zawodowych – 

poinformowała, że otrzymała pismo w tej sprawie z prośbą o możliwość przedstawienia 

przez organizacje związkowe działające w WSK PZL-Kalisz SA oraz w H. Cegielski-Poznań SA 

sytuacji jaka jest obecnie w tych firmach. 

Pan Jarosław Lange – NSZZ „Solidarność” – powiedział, że wszyscy zainteresowani chcą by 

zakład H. Cegielski-Poznań SA funkcjonował, bo to nie tylko miejsca pracy ale również 

historia. Doświadczamy obecnie sytuacji wzrostu negatywnej energii wśród pracowników.  
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Są olbrzymie nakłady na „zbrojeniówkę” lecz problem dotyczy podziału rządowych 

zamówień. Jest też kwestia czasu, bo żeby zacząć produkcję zakłady potrzebują co najmniej 

roku na przystosowanie linii produkcyjnej. Warto byłoby zaprosić na posiedzenie plenarne 

przedstawiciela Ministerstwa Aktywów Państwowych najlepiej w osobie Pana Marcina 

Kulaska Sekretarza Stanu, który jest zorientowany w temacie. Również obecność Pani 

Elżbiety Wawrzynkiewicz Prezes H. Cegielski-Poznań SA i jednocześnie Prezes WZM SA 

Poznań jest jak najbardziej wskazana.     

Pani Hanna Czerniak podkreśliła, że zarówno sposób narracji jak i ścisła współpraca 

związkowców z władzami świadczy o realnym zagrożeniu utraty miejsc pracy. Zatem ważna 

jest już sama możliwość wyrażenia tych obaw na forum Rady.  

Pan Przewodniczący zauważył, że dobrze byłoby przygotować przynajmniej wstępną wersję 

stanowiska w tej sprawie. Zasugerował, by może strona związkowa przygotowała projekt 

takiego dokumentu. Zadał też pytanie, czy są jeszcze jakieś propozycje tematów na 

posiedzenie plenarne. 

Pan Krzysztof Małecki – Forum Związków Zawodowych – wyraził wątpliwość czy dwa tak 

obszerne tematy uda się wyczerpująco omówić podczas jednego spotkania.  

Pan Przewodniczący odparł, iż temat „zbrojeniówki” z uwagi na rangę na pewno powinien 

pojawić się teraz, rozważyć można ewentualne przełożenie na czerwiec tematu 

oświatowego.  

Pan Jarosław Lange oraz Pani Hanna Czerniak zwrócili uwagę na ilość i różnorodność 

zaproponowanych tematów w części oświatowej. Wyrazili obawy związane z możliwością 

wyczerpującego przedstawienia każdego z problemów proponując by (biorąc pod uwagę 

czas trwania debaty) skoncentrować się na jednym z zagadnień.  

Pan Przewodniczący zgodził się, że należałoby skupić się na części tematów, np. kierunki 

zmian w oświacie, problem psychologów dziecięcych oraz tzw. „pokoje ciszy”. 

Pan Jarosław Lange, w kontekście przewidywanej obecności przedstawiciela Ministerstwa 

Edukacji Narodowej, nawiązał do planu wykreślenia z podstawy programowej szkół 

podstawowych i branżowych tematu Zwycięskiego Powstania Wielkopolskiego. To jest nasze 

dziedzictwo, wszyscy włożyliśmy ogromną pracę by Powstanie było widoczne nie tylko  

w Wielkopolsce, dlatego gdyby pojawiła się Pani Minister Barbara Nowacka warto o tym 

problemie wspomnieć.  

Pan Przewodniczący zgodził się pod warunkiem, że pojawi się znaczący przedstawiciel 

Ministerstwa, jednakże zaznaczył, że w tym przypadku warto poczekać na ostateczne 

rozstrzygnięcia. Na tym spotkanie zakończono.  

 
Oprac. Biuro Obsługi WRDS w Poznaniu   

Przemysław Belka 

                       

          Marek Woźniak 

 

           Przewodniczący 

   Wojewódzkiej Rady Dialogu Społecznego          

                           w Poznaniu 


